
Tindre m probleme s si no fem les cose s bé

de la Fruit a Dolça
a Unió de Pagesos

E
nguany es preveia una campanya molt com-
plicada per al préssec i la nectarina.
Tothom parlava que hi havia una superpro-
ducció. I és cert: hi ha estat. Els preus han
estat baixos, però no s'ha produït l'embús

de producte que s'esperava. S'ha anat venent set-
manalment sense deixar que es fes un gran estoc, i
podem dir que gràcies a aquest ritme de vendes
estem acabant la campanya de préssec i nectarina
a uns preus mig acceptables.

Pel que fa a la poma i la pera, hem començat amb
uns preus baixos i ens fa patir l'excés de producció
que hi ha. Preveiem que la campanya serà compli-
cada perquè ens portaran tot el producte exceden-
tari de la Unió Europea. Des de la Unió de Pagesos
recomanem que el producte que es tanqui a les
cambres sigui d'alta qualitat, que tinguem constàn-

cia als mercats, que es vagi venent el producte poc
a poc i que no es guardi tot a les cambres fins al
final, perquè si volem especular amb el preu és pos-
sible que ens agafem tots els dits.

Units per sorti r de la cris i
Des de la Unió de Pagesos demanem (de moment ho

demanem diplomàticament) a les cooperatives i co-
merciants que, mentre hi hagi fruita del nostre país,
no en vagin a buscar a altres països europeus, i nosal-
tres des de la Unió de Pagesos vetllarem perquè les
coses es facin ben fetes, encara que hàgim d'ésser els
dolents de la pel·lícula i enfadar-nos amb algú. Estem
convençuts que si fem les coses ben fetes acabarem la
campanya millor del que l'hem començat, i que si tre-
ballem tots junts i units podrem sortir de la crisi que
està patint el sector de la fruita dolça.
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Fruit a dolç a

Unió de Pagesos
analitza la viabilita t
del_ sector
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Dunia Ramiro - Lleida (Segna)
 Unió de Pagesos organitza una jorna-

da sobre El sector de la fruita dolça
davant el mercat actual i futur a la
Fira de Sant Miquel, I'l d'octubre. L'ob-
jectiu és escoltar les exigències del
mercat. "L a jornada tracta els dife-
rents nivells de la fruit a dolça des
que es produeix el producte fins al
consumidor"-diu el director gerent
d'Unió de Pagesos, Salvador Puig.

L'alcalde de Lleida, Antoni Siurana,
inicia a dos quarts de deu la jornada
que primer intenta esbrinar què dema-
nen les grans superfícies. Els ponents
són Catalonia Qualitat, Unió de Consu-
midors, Pryca i Mercábanla. El segon
bloc tracta de la comercialització. Els
ponents són Nufri i Frulesa, entre d'al-
tres. També es pretén mostrar experièn-
cies europees com la que explicarà Raf-
faele Drei, president de la cooperativa
italiana PAF. "És una compareixença
interessant perquè explicarà com
aquesta cooperativa tracta el màrque-
ting i la producció"  -comenta Salvador
Puig. L'últim punt de debat se centra en
el pagès. El responsable del sector de la
fruita dolça d'Unió de Pagesos, Josep
Cabré, n'exposarà les conclusions. Per
Cabré, el sector hauria de formar orga-
nitzacions i marcar directrius "per
complir  normes de qualitat" . Per l'al-
calde Siurana la solució és sumar esfor-
ços i fer "una comercialització amb
qualitat i amb la imatge de salut i ali-
ment que conté la fruita" .


